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PROTOKÓŁ nr XLVIII/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 27 lipca 2022 r. w godzinach 1000 – 1510 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XLVIII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny. 

Powitał Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 22 radnych, w związku z powyższym 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Poinformował, że zaplanowany na tę sesję temat pn. 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przepisów porządkowych związanych z 

przewozem osób i ich bagażu taksówkami na terenie miasta Suwałki, został skierowany do 

ponownej analizy prawnej i będzie procedowany na kolejnej sesji. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk zwrócił się o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 19. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu centrum handlowego „Suwałki 

Plaza” wraz z przyległymi ulicami: Generała Zygmunta Podhorskiego, Generała Józefa 

Dwernickiego i Teofila Noniewicza w Suwałkach. Jak powiedział, od mieszkańców tej 

okolicy wpłynęło pismo, stąd też propozycja, aby przedyskutować jeszcze ten temat i 

wyjaśnić wątpliwości z nim związane podczas spotkania z mieszkańcami, przedstawicielami 

„Plazy” oraz z udziałem Radnych Rady Miejskiej. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach powiedział, że 

praktyka stosowana w Radzie była taka, aby nie przegłosowywać wniosku złożonego przez 

Prezydenta Miasta, jednak poprosił o wypowiedź w tym temacie Obsługę Prawną.  

Maria Langner z Obsługi Prawnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach powiedziała, że zgodnie 

z §27 ust. 5 Statutu Miasta każdą zmianę w porządku obrad należy poddać pod głosowanie i 

nie ma co do tego wątpliwości prawnych. 
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Zdzisław Przełomiec przypominał, iż zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym  

„Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady”. (tj. 12 głosów za wnioskiem.)                                                                                                           

 

Przystąpiono do głosowania nad zdjęciem punktu 19. z porządku obrad. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) przyjęli zmianę do porządku obrad.  

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.   

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLVII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

29 czerwca 2022 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 29 czerwca 2022 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego Suwałki na 

obszarach Powiatu: Augustowskiego, Sejneńskiego, Suwalskiego  za rok 2021. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Mieście Suwałki w roku szkolnym 2022/2023 do zwrotu kosztów przewozu dzieci i 

uczniów niepełnosprawnych oraz rodziców.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi 

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

10. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w 

Mieście Suwałki. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji 

Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2022-2026. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego 

w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę XLIV/557/2022 Rady Miejskiej w 
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Suwałkach z dnia 30 marca 2022 w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny.   

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Hańcza w części ograniczonej ulicami: 

Leśną, Raczkowską, Bydgoską, Wojska Polskiego oraz terenem wojskowym zamkniętym 

w Suwałkach.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Rodzinnych Ogrodów Działkowych „MALWA” w Suwałkach.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Ignacego Daszyńskiego w Suwałkach. 

20. Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska –Wschód  

w Suwałkach Sp. z o.o. za 2021 rok. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

24. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

25. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLVII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

29 czerwca 2022 roku.    

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XLVII/2022 sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady 

Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 

czyli w dniu  

26 lipca 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokołu nr XLVII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 czerwca 2022 roku, został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 29 czerwca 2022 roku.  
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– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informację 

wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

 
Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 czerwca2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że kilka dni temu prezes Izby Gospodarczej Ciepłownictwo 

Polskie Jacek Szymczak udzielał wywiadu, w którym ostrzegał, że może zabraknąć węgla. 

Jak powiedział, węgla nie ma i raczej szybko nie będzie, a jak będzie to dużo droższy, więc 

kaloryfery w mieszkaniach mogą być chłodniejsze. Wiele miast w Polsce przygotowuje plany 

oszczędności energii i innych mediów. Zapytał, czy Prezydent Miasta Suwałk rozważał 

podjęcie jakichkolwiek działań zabezpieczających przed ewentualnymi problemami, czy 

Miasto ma jakiś plan na jesień, zimę? Wspomniał o Katowicach, które jako jedną z 

oszczędności zaplanowały wyłączanie latarni. Jak powiedział, w Suwałkach już to 

funkcjonuje, ale można mieć zastrzeżenia do sytuacji, jakie mają miejsce w ostatnim czasie 

np. na ulicy Reja, o czym dużo się mówiło w mediach społecznościowych. Zapytał, kto 

włącza, kto wyłącza latarnie, czy są jakieś czujki, systemy, które tę sprawę regulują oraz 

dlaczego jednego dnia prawie na całej ulicy jest ciemno a rano latarnie palą się np. do godziny 

7:00 a nawet do południa. Następnie zapytał, czy są jakieś dane, jakie oszczędności powstały 

już w wyniku wyłączenia tych latarni.  

 

Następnie Adam Ołowniuk zapytał o budowę drogi wjazdowej i wyjazdowej na os. Kamena. 

Zaznaczył, że po wybudowaniu nowej drogi łączącej ul. Armii Krajowej z Wylotową, 

mieszkańcy zostali pozbawieni wyjazdu od ul. Wileńskiej. Przywołał sytuację, która miała 

miejsce kilka dni temu – kolizję, przez którą wjazd na osiedle i wyjazd z niego był 

zablokowany. W związku z tym zapytał, czy są jakieś plany, czynione kroki, aby ten drugi 

wyjazd, wjazd został zbudowany.  

Przy okazji powiedział, że ok. 4 miesięcy temu prosił, w imieniu mieszkańców os. Kamena, o 

ławeczkę, jeszcze jej tam nie ma, więc ponowił prośbę.  

 

Kolejna kwestia dotyczyła prośby zgłoszonej przez właścicieli firm przy ul. Mickiewicza, czy 

nie można przenieść ścieżki rowerowej na drugą stroną ulicy, aby wiodła nie od strony 

przedszkola i Elektromilu, tylko od strony Straży Pożarnej i stacji benzynowej, ponieważ 

dochodzi tam do pewnych incydentów pomiędzy np. rowerzystami a kierowcami 

wyjeżdżającymi z firm.  

 

Następnie powiedział, że widać już nowe przejścia dla pieszych, nowe sygnalizacje na terenie 
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miasta. Poprosił, aby czujniki w sygnalizacjach były zsynchronizowane z przejazdami, aby 

np. o 23:00 nie trzeba było stać i czekać na światła, skoro nie ma żadnego ruchu. 

 

Następnie powiedział, że wakacje są na półmetku i w mieście bardzo dużo się dzieje, niemal 

w każdy weekend oferta jest bogata. Poprosił, aby w kolejnych miesiącach lepiej dograć 

grafik imprez tak, aby imprezy nie nakładały się na siebie.  

 

Na koniec wspomniał, że jest nowy projekt herbu, który uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Heraldycznej. Jak powiedział, idąc za głosem mieszkańców, może wypadałoby zostawić 

dotychczasową wersję herbu. 

 

Bogdan Bezdziecki na wstępie podziękował za zdjęcie punktu 19. z porządku obrad. 

Powiedział, że według niego na spotkania powinni być zaproszeni przedstawiciele 

mieszkańców tamtej okolicy, aby mogli poznać plany, zagrożenia, szanse z tym związane, 

które mogą dla nich wyniknąć.  

Dodał, że nieufność i poczucie zagrożenia mieszkańców budynków sąsiadujących z Plazą 

powoduje parkowanie na odcinku drogi, która bezpośrednio przylega do ich posesji. Jak 

powiedział, z relacji mieszkańców wynika, że znaki zakazu zatrzymywania się zostały w 

pewnym momencie odwrócone  a w związku z tym można swobodnie parkować. Dodał przy 

tym, że samochody są również parkowane przy posesjach mieszkańców i nikt tego zbyt 

często nie kontroluje, ani Straż Miejska ani Policja. Zaapelował przy okazji, aby służby 

zwróciły na to uwagę. Poprosił o informację, z jakiego powodu na tamtym wskazanym 

odcinku dopuszczono parkowanie. Jak zaznaczył, to powoduje kolejne niedogodności dla 

mieszkańców tego odcinka ulicy.   

 

Zbigniew Roman De-Mezer przypomniał, że jakiś czas temu wspólnie z kilkoma radnymi 

zgłaszał interpelację dotyczącą remontów miejskich placów zabaw, które są zaniedbane. 

Powiedział, że rozumie, że jest to duży koszt i są inne wydatki, więc wzorem Wieloletniego 

planu budowy dróg lokalnych, jest propozycja, aby w budżecie następnego roku zrobić 

Wieloletni plan renowacji, konserwacji i poprawy wszystkich miejskich placów zabaw, aby 

doprowadzić je do dobrego stanu.  

 

Następnie powiedział, że w ubiegłym roku zwrócił się do niego mieszkaniec  w zakresie 

długoterminowej opieki wytchnieniowej. Jak powiedział, są mieszkańcy, którzy muszą 

zajmować się chorymi członkami rodziny przez cała dobę, co jest dużym wyzwaniem. Do tej 

pory w ramach programu realizowanego przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie była szansa 

na skorzystanie z opieki krótkoterminowej. Przypomniał, że pod koniec ubiegłego roku prosił 

o próbę podejścia do opieki długoterminowej. Z tego co wie, opieka długoterminowa 

wytchnieniowa wymaga przynajmniej 14 dni, żeby któraś z miejskich instytucji mogła na 

10/14 dni przejąć tę osobę leżącą, żeby jej opiekun miał szansę choć raz w życiu wyjechać na 

urlop. Zapytał, czy jest na to szansa w tym roku.  

 

Kolejno powiedział, że kilkukrotnie w rozmowach z Prezydentem Miasta padała kwestia 

strefy płatnego parkowania. Wspomniał, że w uchwale został zrobiony bardzo dobry wyjątek 
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dla osób, które mieszkają przy strefie płatnego parkowania a mianowicie możliwość 

wykupienia miejsc parkingowych za mniejszą kwotę. Poprosił, aby podczas przygotowywania 

zmiany uchwały w sprawie strefy płatnego parkowania, żeby raz jeszcze zastanowić się nad 

znaczącą zniżką dla mieszkańców ul. Kościuszki i w całej strefie płatnego parkowania.  

Na koniec, w imieniu sołtysa Dubowa p. Zdzisława Wasilewskiego, po raz kolejny poprosił o 

naprawę betonowej drogi przy Laktopolu na tyle, aby samochody mogły normalnie 

przejechać. Dodał, że chodzi tylko o mały zakres prac. 

 

Wojciech Pająk zapytał o miejski program wymiany źródeł ciepła – jak wyglądał II nabór i 

czy wszyscy, którzy złożyli wnioski otrzymają wsparcie od samorządu.  

Następnie powiedział, że Suwałki, jako gmina najszybciej w województwie wymieniają piece 

w ramach rządowego programu Czyste powietrze. Jak powiedział, został ogłoszony drugi 

program rządowy pn. „Ciepłe mieszkanie” na wymianę źródeł ciepła w domach 

wielorodzinnych. Nabór wniosków przeprowadza gmina, która musi się zgłosić do tego 

programu i ma czas do końca lipca. Zapytał, czy Miasto się zgłosiło a mieszkańcy mogą 

zacząć przygotowywać dokumenty. 

 

Jarosław Schabieński odniósł się do kwestii cmentarza komunalnego. Jak powiedział są dwa 

sposoby, jak postępuje się ze szczątkami osób, dla których zakończył się okres 20 lat 

spoczywania w grobie a bliscy nie przedłużyli tej opłaty. Jak powiedział, miejsce sprzedaje 

się po raz kolejny i z reguły jest to tak, że szczątki, które już tam były zakopuje się głębiej. 

Jak zaznaczył, jest też drugi sposób praktykowany szczególnie na nowych cmentarzach – 

buduje się specjalne pomieszczenie, do którego przenosi się szczątki z likwidowanych 

grobów oraz szczątki nieoznaczone, które znajduje się np. podczas budowy dróg. Podkreślił, 

że jest to miejsce objęte opieką. Dodał, że budowa takiego miejsca jest trudniejsza na 

starszych cmentarzach, ale zawnioskował, aby na Cmentarzu Komunalnym takie miejsce 

przygotować. 

 

Mariola Brygida Karpińska na wstępie poruszyła kwestię wyników nauczania. Jak 

powiedziała cieszy się, że wyniki klas ósmych poprawiły się, w związku z czym 

pogratulowała dyrektorom szkół.  

Następnie poprosiła o przedstawienie analizy tegorocznych wyników matur. Jak powiedziała, 

nie są takie dobre, jak w poprzednich latach w związku z czym chciałaby poznać przyczyny. 

Następnie nawiązała do pisma, które wpłynęło od mieszkańców okolicy „Plazy”. Jak 

powiedziała, są dwie kwestie. Z jednej strony, żeby Miasto się rozwijało musi pewne rzeczy, 

czasem niekorzystne dla mieszkańców zrobić. Z drugiej strony są mieszkańcy, których 

reprezentują radni. Zapytała, czy można się skontaktować z inwestorami z „Plazy” i zapytać, 

czy mogliby w jakiś sposób zrekompensować utratę wartości i atrakcyjności działek 

mieszkańców, którzy sąsiadują z budynkiem „Plazy”. 

 Na końcu nawiązała do tematu herbu. Jak powiedziała, dyskusja na ten temat trwa od kilku 

lat i jeżeli Komisja Heraldyczna zatwierdziła projekt, zapytała czy można już zamknąć temat, 

ponieważ są pewne zmiany, które trzeba wprowadzić. Jeżeli są takie zalecenia, to radni 

powinni je wdrożyć. 
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Kamil Lauryn powiedział, że mieszkańcy ul. Hamerszmita proszą, by wróciła strefa płatnego 

parkowania, ponieważ nie mają jak zaparkować pod własnymi mieszkaniami. Po drugie 

problem ma też Centrum Informacji Turystycznej, ponieważ turyści nie mają gdzie 

zaparkować. Parking ten – jak zaznaczył radny – jest cały czas zajęty, głównie w godzinach 

pracy. 

Następnie poruszył temat apteki całodobowej. Przypomniał, że kilka lat temu bardzo walczył 

o to, żeby apteka całodobowa miała jeden punkt i aby było to w szpitalu. Jak zaznaczył, nie 

było wiadomo, że umowy szpitala z apteką będą aneksowane i będzie zezwolenie szpitala na 

praktyki, które tam się odbywają. Wspomniał, że temat ten był omawiany podczas ostatniego 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa a opinia była negatywna, ale jak 

przyznał wynikało to prawdopodobnie z błędnej interpretacji skierowanego do Komisji 

pytania. Dodał, że po przeanalizowaniu sytuacji zagłosowałby jednak pozytywnie i zapytał, 

czy wszystko będzie już w porządku, jeśli apteka całodobowa powstałaby przy ul. Kościuszki. 

 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego Suwałki na 

obszarach Powiatu: Augustowskiego, Sejneńskiego, Suwalskiego  za rok 2021. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni otrzymali 

Sprawozdanie w materiałach sesyjnych.  

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że według doniesień medialnych prowadzone są w tej 

chwili prace nad wprowadzeniem tzw. podatku deszczowego. Zapytał, na jakim jest to etapie 

i jakie będą zasady.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że Miasto nie prowadzi prac 

legislacyjnych nad ustawami. Nie wie też nic na ten temat, więc wypowiedzieć w sprawie 

powinni się przedstawiciele Wód Polskich.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedstawiciel Wód Polskich nie był zaproszony na 

posiedzenie Rady Miejskiej, jednak z uwagi na podnoszone kwestie, właściwa 

korespondencja zostanie przekazana.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie 

nadzoru wodnego Suwałki na obszarach Powiatu: Augustowskiego, Sejneńskiego, 

Suwalskiego  za rok 2021, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Mieście Suwałki w roku szkolnym 2022/2023 do zwrotu kosztów przewozu dzieci i 

uczniów niepełnosprawnych oraz rodziców.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/605/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Suwałki w roku 

szkolnym 2022/2023 do zwrotu kosztów przewozu dzieci  

i uczniów niepełnosprawnych oraz rodziców. 

– stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi 

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/606/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 
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w sprawie nadania statutu Suwalskiemu Ośrodkowi  

Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/607/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania i obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, w tym zajmującym 

stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego  

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

– stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień 

w Mieście Suwałki.  

– stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni otrzymali 

w/w Informację w materiałach sesyjnych.  
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Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych 

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych 

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach powiedział, że 

włączenie tego punktu do porządku obrad było podyktowane sytuacją, która powstała w SKS 

Wigry Suwałki oraz decyzją zarządu w zakresie funkcjonowania klubu w IV lidze. Jak 

powiedział, okoliczności te wywołały zainteresowanie Prezydenta Miasta Suwałk oraz 

radnych, co zaowocowało spotkaniem szefów klubów i ugrupowań Rady Miejskiej z 

Zarządem Klubu oraz udział Radnych Rady Miejskiej na posiedzeniu Rady Sportu działającej 

przy Prezydencie Miasta. Zaznaczył, że radni otrzymali materiały sprawozdawcze obrazujące 

sytuację finansową Klubu. Podkreślił, że intencje suwalskiego samorządu są jak najbardziej 

oczywiste – pomoc Wigrom i znalezienie jak najlepszych rozwiązań dla klubu.  

Dodał, że na sesję zostali zaproszeni Wiceprezesi SKS Wigry, aby przybliżyli problem, który 

powstał i udzielili odpowiedzi m.in. na pytanie co doprowadziło do tak trudnej sytuacji w 

Klubie Wigry, jak i w jakim czasie władze Klubu chcą  wyjść z zaistniałego kryzysu, co 

znajdzie się w planie naprawczym, który stał się wymagany.   

Łukasz Jutkiewicz – Wiceprezes SKS Wigry powiedział, że od kiedy Spółka straciła 

sponsora strategicznego, czyli w 2017 roku jej budżet opierał się w dużej mierze na środkach 

pozyskanych z Polskiego Związku Piłki Nożnej, z programu Pro Junior, w którym 

przyznawane są punkty za udział w meczach młodych zawodników a wychowankowie są 

punktowani podwójnie. Jak zaznaczył od 2017 roku czterokrotnie udało się te środki 

pozyskać, jednak w tym sezonie nie udało się tego zrobić. 

Dodał, że jeżeli chodzi o pozostałych sponsorów to w przeciągu 12 lat te kwoty, które udaje 

się pozyskiwać oscylowały w okolicach 600 tys. zł rocznie.  Powiedział, że m.in. brak 

środków z PZNP zmusiły władze Spółki do podjęcia trudnej decyzji o wycofaniu się z 

rozgrywek.   

Jak powiedział, w styczniu odbyło się spotkanie z udziałem Prezydenta Miasta, sponsorów i 

ludzi zaangażowanych w rozwój piłki nożnej w Suwałkach. Dodał, że z racji trudnej sytuacji 

ekonomicznej nie udało się znaleźć sponsora strategicznego, który byłby w stanie wesprzeć 

rozwój piłki w tak dużym stopniu. Zaznaczył, że bez wsparcia samorządu nie uda się 

skompletować drużyny nawet na IV ligę. Podkreślił, że Spółka podjęła działania, które mają 

przynieść oszczędności – część osób straciło zatrudnienie, zamknięto starą trybunę. W 

dalszym ciągu trwają rozmowy ze sponsorami i poszukiwania nowych. Dodał, że część z 

dotychczasowych sponsorów znacznie zmniejszyła swoje dofinansowanie.  

Jeśli chodzi pytanie dotyczące wychowanków – dlaczego grają mało albo wcale, powiedział, 
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że w ostatnim czasie trzech wychowanków z rocznika 2006 zmieniło przynależność klubową. 

Klub za wyszkolenie zawodnika dostaje z PZPN-u pieniądze według taryfikatora. Klub nie 

ma narzędzia, które pozwoliłoby zatrzymać danego zawodnika. Jak powiedział część 

zawodników szuka też Klubów, w których może grać i zarabiać. 

Podkreślił, że Klub chce budować zespół w oparciu o wychowanków z  Suwałk i z regionu, 

który pozwoli zbudować tożsamość z lokalną społecznością, ale przy wsparciu kilku 

zawodników z regionu jest w stanie powalczyć o miejsce co najmniej w pierwszej trójce a 

nawet awans do III ligi.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że temat jest naprawdę trudny i poważny. Przygotowany 

został projekt uchwały, który tak naprawdę jest kontrowersyjnym działaniem samorządu w 

zakresie finansowania środkami publicznymi klubu sportowego na bardzo niskim poziomie 

rozgrywek. Jak zaznaczył, spotkanie z szefami ugrupowań przyniosło rozwiązanie w postaci 

opracowania projektu uchwały. Projekt był poddany konsultacjom. Pochyliła się nad nim 

Rada Sportu i zaopiniowała go pozytywnie, podobnie jak Rada Pożytku Publicznego. Dodał, 

że te stypendia szczególne, które Miasto chce przekazywać w czwartym, piątym poziomie 

rozgrywek są ewenementem w skali kraju i że  Miasto może przeznaczyć na ratowanie Klubu 

kwotę ok. 1 mln zł. 

Jak powiedział, sytuacja finansowa Klubu nie jest dobra. Za ubiegły rok odnotowano  

ok. 800 tys. zł straty a zakontraktowani zawodnicy nie zapewnili Klubowi awansu. Dodał, że 

okazało się, że nie ma środków finansowych na grę w II lidze, niektórzy sponsorzy zaczęli się 

wycofywać.   

Nadmienił raz jeszcze, że projekt uchwały wzbudza kontrowersje również w środowisku 

sportowym. Dodał, że wykona decyzję Rady Miejskiej, ale powinna ona podjąć ją 

odpowiedzialnie. Zaznaczył również, że Miasto nie powinno przejąć odpowiedzialności za 

ten Klub a przede wszystkim być głównym finansującym jego działalność i nie powinno 

wchodzić na pozycję lidera prowadzącego Klub, Spółkę i finansującego, bowiem rolą i 

zadaniem samorządu nie jest prowadzenie klubów sportowych. Dodał, że na 1080 akcji, 

Miasto ma 200, więc nie jest dominującym akcjonariuszem i nie powinno dominować w 

sensie finansowania.  

Czesław Renkiewicz dodał, że zorientował się, jak inne samorządy finansują sport i okazuje 

się, że samorząd suwalski we wsparciu piłki nożnej, siatkówki i badmintona przoduje w 

całym kraju pomimo, że nie ma na to budżetu a finansowanie sportu powinno być 

rozpatrywane  

w aspekcie przyszłorocznego budżetu, ponieważ trzeba postępować w tej kwestii 

odpowiedzialnie.  

Jak powiedział kontaktował się z klubem ŁKS Łomża, który gra w IV lidze i otrzymuje 230 

tys. zł z budżetu miasta i jednej ze spółek. Z kolei Olimpia Zambrów awansowała do III ligi i 

jej budżet wynosi ponad 1 mln zł,  jednak połowa tej kwoty jest przeznaczana na utrzymanie 

stadionu, to co w Suwałkach realizuje Ośrodek Sportu i Rekreacji.  
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Jak zaznaczył kolejną bardzo istotną sprawą jest to, że Miasto posiada niespełna 20% akcji 

spółki. Spotkania, które były organizowane przez Zarząd z akcjonariuszami i 

przedsiębiorcami nie dały żadnej pewności, że pojawi się podmiot, który będzie w znacznym 

stopniu sponsorował Klub.  

Podkreślił, że Klub powinien opracować program restrukturyzacji i naprawy spółki i również 

ustalić cele sportowe. Zaznaczył, że musi być stworzony dokument, który będzie przedstawiał 

również Miastu, jaki jest plan na przyszłość. Zaznaczył również, że firma musi mieć szefa, 

czyli prezesa zarządu a na tym stanowisku od dłuższego czasu jest wakat. Podkreślił, że nie 

wyobraża sobie, że Miasto będzie finansowało drużynę IV-ligową dużymi kwotami przez 

lata. Dodał przy tym, że według niego powinno być tak, że pierwsze przelewy zostaną 

zrobione dopiero, jak zostanie powołany prezes zarządu i przedstawiony władzom miasta 

program naprawczy. Podkreślił, że pieniądze są publiczne, więc trzeba przestrzegać pewnych 

reguł.  

Przedstawił również wykres obrazujący, jakie kwoty Miasto przekazywało klubom 

sportowym od 2017 roku, który obrazuje, że dofinansowanie przekazywane Wigrom spada z 

roku na rok. – wykres stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

   

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki o 

przedstawienie opinii Komisji. – stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej o przedstawienie 

opinii Komisji. – stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że zgadza się z większością tez, które przedstawił Prezydent 

Miasta odnośnie dalszego funkcjonowania Klubu – musi być jasna i klarowna strategia oraz 

ktoś, kto weźmie odpowiedzialność za prowadzenie Klubu. Jednocześnie zaznaczył, że to 

Prezydent Miasta przedkładał propozycje uchwał i kwot finansowania klubów sportowych a 

Rada Miejska najczęściej przychylała się do tych propozycji, jak również uroczyście wręczał 

stypendia. Teraz, jak zaznaczył radny, ciężko przyjąć narrację, że to Rada musi podejmować 

odpowiedzialne decyzje za poziom finansowania SKS Wigry.  

Zaznaczył, że w większości radni dowiedzieli się o problemach SKS Wigry niedawno. Ciężko 

też – jak powiedział – przyjąć informację, że już w styczniu odbywały się spotkania a radni 

Rady Miejskiej nie mieli świadomości, w jakiej sytuacji znajduje się Klub i o zagrożeniach, 

jakie się pojawiły, pomimo że Miasto ma przedstawiciela w Radzie Nadzorczej. Dodał, że 

teraz stawia się radnych niejako pod ścianą – z jednej strony stają przed wyborem, czy pomóc 

klubowi z 75-letnią tradycją a z drugiej strony muszą przyjąć odpowiedzialność za budżet. 

Dodał, że kwota 1 mln zł była uzgodniona przy pewnej aprobacie Prezydenta Miasta, więc to 

nie tylko Rada powinna przyjąć na siebie całą odpowiedzialność za finansowanie Klubu. Jak 

zaznaczył, taka formuła finansowania sportów wiodących jest niezadowalająca i jest to 

również opinia suwalskiego środowiska sportowego.   
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Dodał, że nad problemem trzeba się pochylić i jednocześnie poprosił, aby jeśli pojawią się 

jakiekolwiek problemy, radni byli o nich informowani, aby mogli podejmować przemyślane 

decyzje a nie pod presją czasu i zaistniałych okoliczności.  

  

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że nie jest łatwo podejmować pewne decyzje i to 

jest jedna z tych trudnych uchwał. Dodał, że rzadko zgadza się w 100% z Prezydentem 

Miasta, ale podczas dzisiejszej wypowiedzi powiedział jasno i prosto, jak wygląda sytuacja.  

Podziękował za zaproszenie radnych do pracy nad zaistniałym problemem. Powiedział, że 

Rada Miejska nie miała wcześniej wiedzy o tym, w jakiej sytuacji znajduje się SKS Wigry i 

dodał, że wiedzy takiej, jak się okazało, nie miała również Rada Sportu. Dodał, że można by 

było nic nie robić i spowodować to, że klub z 75-letnią tradycją zniknie, jednak uczestnicy 

spotkań zastanawiali się, jakie są formuły działania i jedyną, na dzień dzisiejszy, możliwością 

finasowania Klubu jest podjęcie odpowiedniej uchwały.  

Następnie zaznaczył, że – jak określił – jest to zła uchwała, ponieważ konfliktuje 

społeczeństwo i stwarza pewien precedens. Radni muszą ją jednak podjąć, ponieważ Klub 

tonie i trzeba mu pomóc. Następnie podkreślił, że radni oczekują bardzo poważnej dyskusji w 

tym temacie a Prezesi Klubu już po raz trzeci w jego obecności uciekają od podstawowego 

pytania – dlaczego Klub znalazł się w takiej sytuacji? Radny podkreślił, że nie wyobraża 

sobie, że nie będzie planu naprawczego. Przypomniał, że 1 maja Prezesi przedstawili 

sprawozdanie, w którym wszystko było dobrze. Zapytał, jak można przedstawiać takie 

sprawozdanie a teraz mówić, że trudna sytuacja trwa już od pół roku. Tego w sprawozdaniu 

nie było a trzeba było napisać jasno i pokazać, że jest problem dużo wcześniej chociażby 

członkom Rady Sportu.  

Podkreślił, że Prezesi postawili radnych w bardzo trudnej sytuacji i przed trudną decyzją. 

Dodał, że publicznie trzeba powiedzieć, że podjęcie tej uchwały to precedens, ale tylko po to, 

żeby dać Wigrom tratwę ratunkową i żeby w najbliższym czasie spokojnie zastanowić się, co 

dalej.  

Podkreślił, że trzeba też powiedzieć, jakie oszczędności będą poczynione i tu np. 

zaproponował, aby mecze odbywały się bez włączania głównego oświetlenia czy 

podgrzewania murawy. Prosił, aby publicznie mówić np. o tym, że jest decyzja o rezygnacji z 

mieszkań dla trenerów czy zawodników.  

Podsumował, że członkowie Klubu „Łączą nas Suwałki” dyskutowali bardzo długo i 

większość z nich odda głos „za” podjęciem uchwały.  

 

Wojciech Pająk powiedział, że nie poprze zaproponowanej uchwały, ponieważ już kiedyś 

Klub otrzymał dodatkowe wsparcie, dzięki któremu wszyscy liczyli, że Wigry sobie poradzą. 

Jak podkreślił, nie usłyszał argumentów,  które miałyby go przekonać do głosowania za tym, 

aby tak dużą – w porównaniu z innymi klubami w Polsce – kwotą wspierać IV-ligowy zespół.  

Dodał, że wypowiada się w imieniu tych mieszkańców Suwałk, którzy muszą zacisnąć pasa, 

szukać oszczędności. Podkreślił, że według niego dotacja powinna być niższa o 0,5 mln zł, 

czyli – jak powiedział – byłby skłonny wspierać Klub kwotą niższą.  

 

Kamil Klimek zaznaczał, że Prezydent powiedział, że po zaistniałej sytuacji w sytuacji w 

suwalskim sporcie są pewne kontrowersje. Radny powiedział, że wręcz wrze. 
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Dodał, że kto był w strukturach piłki nożnej niezależnie od stanowiska wie, że sytuacje nie są 

klarowne i oczywiste. Jak powiedział, Rada powinna podjąć odważnie decyzję, ale zgodził się 

z przedmówcami, że powinny być pewne etapy, pewne wymagania. Podkreślił, że musi być 

prezes zatrudniony na kontrakcie, nie społecznie, aby na nowo – jak określił radny – 

poukładał te klocki. Pogratulował Zarządowi decyzji, jednak zaznaczył, że składanie 

deklaracji o awansie drużyny do III ligi jest niepotrzebne. Jak powiedział, lepiej żeby Wigry 

odbudowały się organizacyjnie i dopiero wtedy próbowały awansować.   

Nadmienił, że nadchodzą trudne czasy a budżetu na przyszły rok będzie planowany przy 

zmniejszonych dochodach własnych. Dodał, że nie wiadomo, czy Miasto będzie mogło 

wspierać suwalski sport w takim zakresie, jakim było to do tej pory.  

Zgodził się z wypowiedzią Zbigniewa De-Mezera, że nie jest to dobra uchwała. Dodał, że 

decyzja musi być podjęta szybko bez głębszej analizy, ale pod pewnymi warunkami – 

strategia, plan wyjścia z sytuacji ma powstać do końca roku. Radni muszą wiedzieć, jak to 

będzie funkcjonowało, ponieważ w grę wchodzą pieniądze publiczne i dyscyplina finansów 

publicznych.  

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że Wigry to spółka akcyjna, czyli spółka prawa 

handlowego, gdzie zarządzanie spoczywa głównie na prezesie, którego obecnie w Spółce nie 

ma. Pogratulowała Wiceprezesom, że wzięli na siebie odpowiedzialność za zaistniałą sytuację 

i są obecni na sali obrad. Podkreśliła, że na markę pracuje się latami a zmarnować można to 

momentalnie. Dodała, że marka Wigry Suwałki to również kapitał Miasta, którego nie będzie 

łatwo odbudować, dlatego trzeba Klub wesprzeć i nie marnować potencjału, który jest. 

Dodała, że wie, iż nie jest to rolą samorządu, ale  dobrze, kiedy Klub to wsparcie czuje, 

ponieważ Wigry to nie tylko Zarząd i zyski, ale również młodzi ludzie, trenerzy itd.  

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że trzeba mieć świadomość tego, że radni nie 

podejmują decyzji o „wrzuceniu” do klubowej kasy miliona złotych, jak to wybrzmiewa z 

niektórych wypowiedzi, bo to nie o to chodzi. Jak wytłumaczył chodzi o to, aby można było 

suwalskim sportowcom zapewnić minimum, które pozwoli im grać w Klubie Wigry.  

Dodał, że kilkukrotnie zabierał głos, aby w Wigrach grali mieszkańcy miasta, 

wychowankowie akademii piłkarskiej, nauczycieli wychowania fizycznego. Teraz jest szansa, 

żeby zapewnić możliwość występowania w Wigrach właśnie tej młodzieży, która często, już 

jako juniorzy wybiera inne kluby.  

Radny podkreślił, że Wigry obchodzą jubileusz 75-lecia i wyraził nadzieję, że te zmiany to 

nowe rozpoczęcie dla klubu. Dodał, że według niego mecze Wigier nie stracą widowni, 

ponieważ wiele osób przyjdzie oglądać swoich zawodników.  

Podkreślił, że jeśli którykolwiek klub sportowy w mieście miałby problemy, jest przekonany, 

że również otrzymałby pomoc. Poprosił o krótką przerwę, aby radni mogli jeszcze omówić 

sprawę w swoich klubach i ugrupowaniach. 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że Wigry to nie tylko klub sportowy, ale też stadion, w 

który zainwestowano duże pieniądze. Jak powiedział, jeśli ten obiekt nie będzie użytkowany, 

to może go czekać to, co było na Stadionie Dziesięciolecia – największy bazar w Europie.  
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Radny podkreślił, że nie chciałby, aby taka sytuacja miała miejsce, dlatego trzeba wesprzeć 

Klub. Dodał, że szkoda tych pieniędzy, które zostały już włożone w obiekt.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że chciałby aby pewna 

równowaga w finansowaniu sportu była zachowana. Dodał, że było dużo uwag, jeśli chodzi o 

prowadzenie Klubu, Spółki i braku informacji ze strony Zarządu. Podkreślił, że nie ma 

żadnego problemu, jeśli chodzi o przepływ informacji, jak sprawy wyglądają oraz że jest 

pełna transparentność i otwartość. Nawiązał do zarzutów, że dopiero teraz pojawiła się 

informacja o trudnej sytuacji Klubu. Jak powiedział sytuacja ta nigdy nie była dobra a od 

trzech lat, z roku na rok, jest coraz gorsza. Dodał, że Klub trzeba ratować na zdrowych 

zasadach. Musi pojawić się prezes, który będzie mógł robić to za wynagrodzeniem, ponieważ 

społecznik nie poprowadzi Klubu.  

Przypomniał również zapis zawarty w projekcie uchwały – czwarty, piąty poziom rozgrywek 

– od 30 do 300% kwoty bazowej, która wynosi 2 tys. zł. Jest również określona maksymalna 

kwota stypendium – w zależności od tego czy awansuje czy nie – do 60 lub 70 tys. zł 

miesięcznie. Podkreślił, że w bieżącym budżecie są zarezerwowane środki na ten cel, jednak 

nie wiadomo jeszcze, jaki budżet zostanie ustalony na przyszły rok, w tym również środki na 

finansowanie sportu. 

Raz jeszcze podkreślił, że musi zostać powołany prezes oraz zaprezentowany plan naprawczy. 

Powiedział, że w tym roku, mając środki finansowe wyda decyzję o przyznaniu stypendiów 

nie na cały sezon, ale do 31 grudnia. Natomiast, kiedy będzie procedowany przyszłoroczny 

budżet zostanie ustalona kwota dofinansowania. Zachęcił Komisję Ekologii, Kultury, Sportu i 

Turystyki do zainteresowania się mocniej Klubem a odpowiednie dokumenty są dostępne w 

każdym momencie. Jak zaznaczył, gdyby uchwała nie została podjęta, praktycznie nie można 

by było przekazywać stypendiów na rzecz zawodników tego klubu.  

Powiedział, że jako Prezydent Miasta czuje się odpowiedzialny i chciałby, aby 75-letnia 

tradycja nie została zniweczona. Dodał, że martwi go jedna rzecz, żeby samorząd nie został z 

Klubem sam, bo symboliczni sponsorzy nie zwiększają wsparcia, ale je zmniejszają i Miasto 

może stanąć przed takim dylematem, że nikt nie będzie chciał być akcjonariuszem.  

Zgodził się z tym, że po to były budowane różne obiekty sportowe, aby było tam życie 

sportowe i o tym też trzeba pamiętać.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że w sporcie jest tak, że gra się na wysokim poziomie i 

wtedy wszyscy się cieszą, ale przychodzą też gorsze chwile, słabsze wyniki i spadki do 

niższych lig. Podkreślił, że taka jest właśnie specyfika sportu. Dodał, że sytuacja Wigier jest 

trudna, ale trzeba pomóc. Powiedział, że łatwo zagłosować przeciw, ale to spowoduje, że 

najstarszy klub sportowy w mieście zostanie zlikwidowany.  

 

Sylwester Cimochowski powiedział, że również uczestniczył na spotkaniach z Klubem. Jak 

podkreślił, uchwała nie jest doskonała, ale z tego co wie Klub nie wnioskował o uchwałę 

stypendialną, ale inną formę przekazania tych środków. Dodał, że sprawdził, jak wyglądają 

stawki brutto do netto i np. z kwoty 2 tys. zł brutto wychodzi 1,2 tys. netto, czyli kwota 

realnego wsparcia jest o niemal 40% pomniejszona. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił przedstawicieli Klubu 

Wigry o głos.  

 

Marek Wołągiewicz – Wiceprezes SKS Wigry Suwałki powiedział, że wiele słów i kwestii 

już padło. Podkreślił, że nigdy jako Klub, czy wcześniej jako stowarzyszenie, nikt nie 

ukrywał żadnych informacji a członkowie byli w stałym kontakcie z Prezydentem i radnymi, 

którzy zgłaszali takie zainteresowanie. Dodał, że sprawozdania finansowe są również 

corocznie  publikowane w KRS. Odnośnie tego, że Prezesi uciekają od odpowiedzi, jak to 

funkcjonowało wcześniej powiedział, że nikt od tych odpowiedzi nie ucieka a od ostatnich 3-

4 lat Klub nie ma sponsora tytularnego. Podkreślił, że Klub zawsze mógł liczyć na wsparcie 

samorządu, jednak bez sponsora generalnego na tym etapie środków niezbędnych do 

funkcjonowania, jest to niemożliwe. Zaznaczył, że koszty stałe prowadzenia Klubu są bardzo 

wysokie a Klubu nie stać też na zatrudnienie zawodników z zewnątrz. Dodał, że granie 

samymi wychowankami na poziomie centralnym jest niemożliwe w żadnej dyscyplinie sportu 

czy to w piłce nożnej, siatkówce czy badmintonie. Zaznaczył również, że w przekazywanych 

Klubowi kwotach były również  szkolenia młodzieży oraz coroczne dotacje. 

Powiedział, że na 4 sierpnia w trybie pilnym zostało zwołane przez Radę Nadzorczą walne 

zgromadzenie akcjonariuszy, na którym zostaną poruszone również tematy dalszego 

funkcjonowania Klubu, jak i powołania prezesa. Dodał, że kwota wsparcia od suwalskich 

sponsorów oscyluje wokół kwoty 600 tys. zł. a budżet II ligi to ok. 4 mln zł.  

 

Zdzisław Przełomiec ogłosił 10-minutową przerwę.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych; „przeciw” – 1 radny; 

„wstrzymuję się” – 3 radnych, 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, została 

przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/608/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych  

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Marek Wołągiewicz podziękował za wynik głosowania oraz zaprosił przy okazji do dyskusji 

radnych, którzy mają taką potrzebę. Zapewnił, że zostanie przygotowany plan naprawczy. 

 

 

Ad pkt. 12 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/609/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Integracji Społecznej  

i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2022-2026. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/610/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej  

Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2022-2026. 
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– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Cmentarza 

Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz  przy okazji odniósł się do propozycji zgłoszonej przez radnego 

Jarosława Schabieńskiego dotyczącej budowy miejsca przeznaczonego na szczątki zmarłych, 

tam gdzie upłynął już 20-letni okres a rodzina nie jest zainteresowana dalszym utrzymaniem 

grobu. Powiedział, że według niego jest to dobry pomysł i mógłby zostać zrealizowany na 

Cmentarzu Komunalnym przy ul. Reja. Zapewnił, że temat zostanie przekazany Spółce PGK. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski powiedział, że czytając Regulamin i zwracając uwagę na zapisy o 

opłatach zgodnie, z którym opłatę należy uiścić bez wezwania na kolejne 20 lat. Dodał, że 

formą informowania o zamiarze likwidacji grobu jest umieszczenie przy nim tabliczki 

informującej minimum 3 miesiące przed likwidacją. Jak powiedział, rodzi to niezręczną 

sytuację, ponieważ nie każdy z mieszkańców odwiedza groby co trzy miesiące i może taką 

tabliczkę zobaczyć. Jak zaznaczył, jeżeli zarządca cmentarza nie jest zobowiązany do 

odnalezienia i poinformowania opiekuna grobu a nawet jeśli posiada dane opiekuna, nie ma 

obowiązku go informować, to może zdarzyć się taka sytuacja, że rodzina odwiedzająca 

cmentarz nie odnajdzie grobu swoich bliskich i będzie pytała dlaczego grób został 

zlikwidowany. Zastanawiał się dlaczego z regulaminu zniknął zapis o konieczności 

odszukania i poinformowania opiekuna grobu o konieczności dalszej opłaty. 

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że to samo pytanie padło podczas posiedzenia Komisji 

Finansowo-Budżetowej i uzyskał już na nie odpowiedź.  

 

Jacek Roszkowski powiedział, że sytuacja się nie zmieniła i nadal jest zagrożenie, o którym 

mówił podczas Komisji.  

 

Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Sp. z o.o. w Suwałkach powiedział, że zapisy, które 

znalazły się w Regularnie mogą się w nim znaleźć. Dodał, że radny chciałby nałożyć na 

Spółkę obowiązek odszukania opiekuna danego grobu, a – jak podkreślił – ten obowiązek w 

pewnym stopniu jest realizowany przez zapis w ust. 3, czyli informowanie zarówno na 
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tablicy, jak i na grobie o obowiązku zapłaty za grób na kolejne lata.  

Podkreślił, że nie ma możliwości nałożenia na Spółkę obowiązku, którego w żaden sposób 

Spółka nie może zrealizować. Powiedział, że w księgach cmentarnych nie ma określonego 

opiekuna grobu, dlatego że nigdy takiego obowiązku nie było, natomiast obecnie jest możliwa 

tylko prośba o wskazanie takiej osoby. Prosił, aby zastanowić się nad tym, w jaki sposób w 

rzeczywistości obowiązywania przepisów RODO, Spółka miałaby odnaleźć właściciela 

danego grobu. 

Podkreślił, że służby Wojewody określiły takie zapisy, jako dopuszczalne a nie takie, które 

były w poprzednim Regulaminie.  

Jacek Roszkowski powiedział, że rozumie, ale wcześniej były przynajmniej starania 

odnalezienia opiekunów. Jak powiedział, nowy zapis ułatwia sytuację, bo nie trzeba szukać 

właścicieli a wszystko jest zgodnie z prawem,  jednak niesie za sobą ryzyko przykrych 

sytuacji z udziałem rodzin zmarłych, których groby zostały zlikwidowane.  

 

Eugeniusz Przybysz powiedział, że ten zapis nie wynika z tego, co jest łatwiejsze dla Spółki, 

bo i tak stara się ona ten obowiązek realizować. Dodał, że groby, które są obecnie 

likwidowane nie są opłacane już od 8-10 lat. Podkreślił, że poprzedni zapis został 

zakwestionowany przez służby Wojewody, jako niezgodny z obowiązującym prawem. 

Zaznaczył, że nie można nałożyć na Spółkę obowiązku, którego nie ma możliwości 

zrealizować, bo jedyne, co może zrobić to wystawić ogłoszenia na grobie i na tablicy 

ogłoszeń.  

 

Jacek Roszkowski powiedział, że nie po to jest ustanowiona instytucja opiekuna grobu, żeby 

teraz nie mieć danych tej osoby.  

 

Eugeniusz Przybysz powtórzył, że nie ma obowiązku, żeby osoba wykupująca lub 

jakakolwiek inna określiła się jako opiekun grobu. W związku z tym, jeśli na cmentarzu na ul. 

Reja jest 4-5 tys. pochówków, to prawdopodobnie można określić maksymalnie kilkaset, 

gdzie jest określony opiekun.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; „przeciw” – 1 radny, 1 

osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/611/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach  

oraz ustalenia Cennika opłat. 

– stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
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Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę XLIV/557/2022 Rady Miejskiej w 

Suwałkach z dnia 30 marca 2022 w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych.   

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że do Rady Miejskiej 

wpłynęła skarga na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 marca 2022 r. Nr 

XLIV/557/2022 w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania 

opłat za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych. Zgodnie z zapisami ustawy prawo 

o postępowaniu przed sądami administracyjnymi Rada Miejska zobowiązana jest do 

przekazania skargi do sądu w terminie 30 dni od daty wpływu do organu.                  

Zdzisław Przełomiec dodał, że przedłożona uchwała zawiera również upoważnienie do 

reprezentowania Rady przed sądami administracyjnymi. Poinformował, że projekt uchwały 

wraz ze skargą został radnym przedłożony wraz z materiałami na sesję. 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/612/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi na uchwałę XLIV/557/2022 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 marca 2022 w 

sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za 

odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych. 

– stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/613/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu  

nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny.   

– stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Hańcza w części ograniczonej ulicami: 

Leśną, Raczkowską, Bydgoską, Wojska Polskiego oraz terenem wojskowym zamkniętym 

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/614/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego osiedla Hańcza w części ograniczonej ulicami: Leśną, Raczkowską, 

Bydgoską, Wojska Polskiego oraz terenem wojskowym zamkniętym w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Rodzinnych Ogrodów Działkowych „MALWA” w Suwałkach.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Kamil Klimek powiedział, że okazuje się, że w Suwałkach brakuje ogródków działkowych 

szczególnie w okolicach ul. Sportowej, czyli os. Sobola Biel, Słoneczne Tarasy czy 

Olimpijskiej Ogrody. Jak powiedział jest bardzo dużo zapytań dotyczących jaru przy 

Rodzinnych Ogródkach Działkowych „Hańcza”. Dodał, że nie wie, kto jest właścicielem tego 

terenu, ale na pewno warto poszukać w tych okolicach możliwości, gdzie z uwagi na 

ukształtowanie terenu nie będą one zagospodarowane a mogłyby powstać ogródki działkowe. 

Zaznaczył, że zapytania pochodzą głównie od młodych mieszkańców miasta.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że pandemia zmieniła 

spojrzenie na ogrody działkowe i zainteresowanie nimi jest duże. Dodał, że Miasto zastanowi 

się, gdzie można byłoby pozyskać grunt na utworzenie ogrodów działkowych a jar, o którym 

wspomniał radny Kamil Klimek to grunt prywatny.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że działki cieszy się 

zainteresowaniem i są bardzo drogie. Jak powiedział, według jego wiedzy działki, które 

powstawały wiele lat temu, były tworzone z udziałem różnych instytucji nie tylko samorządu.  

Temat jest warty przemyślenia, ponieważ jest zapotrzebowanie wśród mieszkańców.   

 

Kamil Klimek powiedział, że warto poszukać takiego gruntu, ponieważ czekają na to 

mieszkańcy.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/615/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Rodzinnych 

Ogrodów Działkowych „MALWA” w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że punkt 19., który 

radni otrzymali w porządku obrad, dotyczący „Plazy” został zdjęty z porządku obrad, w 

związku z czym zmienia się brzmienie punktu 19. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Ignacego Daszyńskiego w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/616/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu  

ulicy Ignacego Daszyńskiego w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska –Wschód w 

Suwałkach Sp. z o.o. za 2021 rok. 

– stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że Informacja była 

przedmiotem posiedzenia: Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 20 lipca br. 

oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 21 lipca br. Członkowie Komisji nie wnieśli 

uwag do przedłożonego materiału.  

 

Kamil Klimek powiedział, że często pojawiały się informację, że Park Naukowo-

Technologiczny to przysłowiowa kula u nogi Miasta. Jak zaznaczył, z perspektywy czasu 
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uważa, że pomysł powstania Parku był genialny, choć nie zawsze miał takie zdanie. 

Podkreślił, że działalność Parku to nie tylko wynajem pomieszczeń, ale np. organizuje 

Biznesowe Forum Pogranicza, co umożliwia nawiązywanie kontaktów biznesowych. Jest to 

też działalność analityczno-badawcza, np. analiza jakości powietrza w Suwałkach, analiza 

samowystarczalności energetycznej miasta.  

Powiedział, że pojawiają się tezy, że Miasto dopłaca do bieżącej działalności Parku, ale – jak 

podkreślił – żeby tak mówić, trzeba zagłębić się w przepisy działania spółek handlowych, 

które nie są nastawione na zysk oraz jakie finanse i na co są przekazywane z budżetu miasta. 

W ostatnich 3-4 latach Miasto nie dopłacało do bieżącej działalności Parku. 

Dodał, że dla przeciętnego mieszkańca miasta ważne jest, kto pracuje w PNT. Działa tam 

ponad 40 firm, w których pracuje 250 osób. Podkreślił, że jest to instytucja, z której Suwałki 

mogą być zadowolone.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że rzeczywiście w ostatnim okresie sytuacja Parku znacząco 

się poprawiła i wyniki napawają optymizmem, jednak podkreślił, że wcześniejsza krytyka 

różnych osób i radnych pod adresem Parku nie była bezzasadna, ponieważ przez wiele lat 

Park nie miał takich wyników, jakich wszyscy oczekiwali. Przy ocenie działalności Parku 

potrzeba obiektywizmu, bo – jak zaznaczył – nie ma co ukrywać, że nie zawsze było dobrze.  

 

Kamil Klimek powiedział, że jego wypowiedź dotyczyła ostatnich dwóch lat działalności 

Parku, czyli okresu, kiedy sytuacja finansowa PNT była lepsza. Dodał, że PNT nie miał 

szczęścia do prezesów, teraz jest lepiej, ponieważ stanowisko to objął człowiek z 

doświadczeniem.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezesowi Parku 

Naukowo-Technologicznego Dariuszowi Bogdanowi za współpracę z Radą Miejską. 

Pogratulował wyniku finansowego.  

 

Dariusz Bogdan – Prezes Parku Naukowo-Technologicznego Polska – Wschód powiedział, 

że w Parku na dzień 31 grudnia funkcjonowało 81 firm, z czego 40 to firmy o charakterze 

stacjonarnym, a kolejne 40 posiadało status usługi wirtualnego biura. Firmy te zatrudniały na 

terenie Parku 250 osób. Sam podatek PIT od pracowników wyniósł ponad 655 tys. zł każdego 

roku. Dodatkowo Park jest płatnikiem podatku od nieruchomości – rocznie ok. 270 tys. zł.  

Podkreślił, że wzrost przychodów z działalności operacyjnej rok do roku wyniósł 14%, przy 

wzroście kosztów operacyjnych na poziomie 2%. To – jak powiedział – dało szansę na to, aby 

spółka wygenerowała zysk netto w wysokości 72 tys. zł  i nie jest to jej ostatnie słowo, jeśli 

chodzi o stabilną sytuację Parku, pomimo że Park nie został powołany do tego, aby 

generować zyski. 

Dariusz Bogdan dodał, że w Spółce jest zatrudnionych 14 osób. Podkreślił, że odkąd pracuje 

w Parku zawsze skupiano się na czymś więcej aniżeli na wynajmie powierzchni, bo to m.in. 

wspomniana analiza powietrza, analiza dotycząca przydomowych elektrowni wiatrowych, 

które nie wymaga zgód, prowadzenie punktu Czystego powietrza, zajęcia w ramach Akademii 
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Młodego Inżyniera, studia podyplomowe MBA, konkurs Biznesówki. Dodał, że w Parku 

działa wiele firm z branży technologicznej, które są doceniane na arenie krajowej.  

Podkreślił, że od kilku lat PNT nie korzysta z żadnych dopłat i dotacji od żadnego ze 

wspólników, również od Miasta Suwałki. Dodał, że przez pandemię centrum konferencyjne 

nie jest wykorzystane na takim poziomie, na jakim by oczekiwano, dlatego zostaną podjęte 

działania, aby to miejsce aktywować. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z działalności Parku Naukowo – 

Technologicznego Polska –Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. za 2021 rok, została przyjęta. 

 

 

 

 

Ad pkt. 21  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię Komisji. – stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych; 4 radnych nie wzięło 

udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/617/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru,  

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „wstrzymało się” – 6 

radnych; 3 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawkami, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLVIII/618/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „wstrzymało się” – 4 

radnych; 4 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawkami, 

została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr XLVIII/619/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 
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– stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

 

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XLVIII sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 27 lipca 2022 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 76 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 77 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 78 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 79 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 80 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 81 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 82 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 83 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 84 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 85 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 86 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 87 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 88 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 89 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 90 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 91 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 92 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 93 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 94 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 95 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 96 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 97 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 98 do protokołu 

 

Ad pkt. 24 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że w kwestii ogrzewania 

mieszkań, którą poruszył Adam Ołowniuk wypowie się Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki 

Cieplnej w Suwałkach. Natomiast w kwestii włączania i wyłączania latarni wypowie się 

Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni, podobnie jak w temacie ławeczki oraz synchronizacji 

świateł. 

Jeśli chodzi o temat wyjazdu na os. Kamena do ul. Wylotowej powiedział, że w najbliższych 

miesiącach powstanie koncepcja i wstępna wycena, po czym zostaną one przedstawione 

radnym. Trzeba będzie się również zastanowić czy jest to pilna sprawa podczas planowania 

przyszłorocznego budżetu.  

 

Odnośnie propozycji przeniesienia ścieżki rowerowej na ul. Mickiewicza Prezydent Miasta 
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Suwałk powiedział, że wszędzie trzeba uważać, bo z obu storn jest ruch pojazdów. Jak 

podkreślił, na pewno jest potrzeba wykonania remontu odcinka ul. Mickiewicza a temat 

ścieżki trzeba jeszcze przeanalizować.  

Jeśli chodzi o temat tego, że często imprezy miejskie się pokrywają przyznał, że jest z tym 

duży problem i zostały uruchomione pewne instrumenty, aby tego uniknąć. Dodał, że 

jednostki kultury, sportu mają możliwość podejrzenia kalendarza, kiedy i co w danym 

terminie jest w mieście organizowane. Możliwość taka ma być również udostępniona dla 

organizacji pozarządowych, ponieważ i one często organizują różne wydarzenia pod 

patronatem Prezydenta a później okazuje się, że równolegle odbywa się impreza miejska.  

Podkreślił, że w tym zakresie jest jeszcze dużo do zrobienia.  

Jeśli chodzi o temat herbu miasta zaznaczył, że według niego sprawę trzeba zakończyć, skoro 

jest pozytywna opinia Komisji Heraldycznej.  

 

Odnośnie prośby zgłoszonej przez Bogdana Bezdzieckiego, aby zaprosić na spotkanie 

mieszkańców okolicy „Plazy” powiedział, że tak się stanie. Dodał, że w kwestii parkowania i 

zakazu parkowania w tamtym rejonie oraz zmiany oznakowania wypowie się Dyrektor ZDiZ. 

 

Na temat remontów miejskich placów zabaw, który zgłosił Zbigniew Roman De-Mezer 

Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że w ostatnim czasie trochę zadań w tym zakresie udało 

się zrobić, ale były to place zabaw przy przedszkolach. Dodał, że dofinansowano też plac 

zabaw nad zalewem Arkadia. Jak powiedział, zarządcą terenów, gdzie są miejskiej place 

zabaw najczęściej jest ZBM TBS i być może udałoby się to wykonać w oparciu o jakieś 

środki zewnętrzne.  

 

Jeśli chodzi o opiekę wytchnieniową długoterminową powiedział, że są prowadzone 

działania, ale szerzej wypowie się w tym temacie Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta 

Miasta.  

 

Odnośnie strefy płatnego parkowania przypomniał, że mówił kiedyś o tym, że jeśli Miasto 

miałoby dopłacać do strefy płatnego parkowania, to będzie on pierwszym, który złoży 

wniosek o likwidację. Dodał, że mieszkańcy mają przywilej, co oznacza, że za 120 zł rocznie 

mogą wykupić możliwość parkowania w strefie. Abonament na miesiąc to koszt 15 zł. W 

kwestii wprowadzenia płatnego parkowania na ul. Hamerszmita powiedział, że ma takie 

informacje, że Centrum Informacji Turystycznej bardzo chwali rozwiązanie, które jest w tej 

chwili, czyli braku strefy płatnego parkowania. Jak podkreślił, jeśli miałoby się to zmienić, to 

można byłoby pozostawić określoną liczbę miejsc z przeznaczeniem dla odwiedzających CIT. 

Natomiast – jak zaznaczył – oczekuje wniosku od grupy radnych, która by ewentualnie 

wskazała, jak zmienić projekt uchwały i co w nim zaproponować. Przypomniał, że wcześniej 

z inicjatywy radnych Miasto wyłączyło ul. Hamerszmita ze strefy płatnego parkowania. Jak 

powiedział, chciałby, aby wywiązała się w tym temacie dyskusja, np. na Komisji Strategii i 

Rozwoju Gospodarczego, w jakim kierunku działać.  

 

Jeśli chodzi o drogę do Dubowa powiedział, że ten odcinek jest objęty inwestycją w ramach 

Rail Baltici. Dodał, że Miasto złożyło wniosek o skomunikowanie terenów inwestycyjnych, 
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po czym wytłumaczył na czym polegałaby inwestycja w tamtym rejonie. Podkreślił, że kiedy 

czytał kryteria to jest tam zapis, że projekty mają wpisywać się w studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania miasta a wskazany teren się w to wpisuje. 

 

Jeśli chodzi o temat naboru uzupełniającego na wymianę źródeł ciepła, o którym wspomniał 

Wojciech Pająk Czesław Renkiewicz powiedział, że wpłynęło dużo wniosków, co jest 

zaskoczeniem. Jak zaznaczył, z pierwszego naboru pozostało 59 tys. zł, natomiast 

zapotrzebowanie na 29, które wpłynęły w naborze uzupełniającym wynosi 111 tys. zł. 

Podkreślił, że Miasto dołoży brakującą kwotę i dzięki temu wszyscy wnioskodawcy 

otrzymają dofinasowanie. Jak powiedział, dużym zaskoczeniem jest to, że najwięcej było 

wniosków o przyłączenie do sieci gazowniczej. Jeśli chodzi o program „Ciepłe mieszkanie”, 

Miasto zastanawia się czy do niego przystąpić. Z tego, co wie jest to otwarty konkurs do 

końca 2022 roku. Miasto poprosiło ZBM TBS, aby rozpoznał sytuację.  

 

Jeśli chodzi o temat wyników egzaminów, który poruszyła Mariola Karpińska powiedział, 

że głos zabierze Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta.   

 

Natomiast jeśli chodzi o zrekompensowanie mieszkańcom okolic „Plazy” utraty wartości ich 

posesji Czesław Renkiewicz powiedział, że w pewnym momencie była oferta ze strony 

„Plazy” wykupienia tych nieruchomości, ponieważ były zamiary rozbudowy nieruchomości. 

Od przedstawicieli „Plazy” Miasto usłyszało, że z tych rozmów nic ni wyszło, bo ceny 

kierowane do inwestora przez mieszkańców były nie do zaakceptowania. 

Dodał, że Miasto nie ma narzędzi prawnych do tego, aby wypłacać jakiekolwiek 

rekompensaty. Mieszkańcy musieliby udowodnić przed sądem, że ich nieruchomość straciła 

na wartości.  

 

Odnośnie wypowiedzi Kamila Lauryna dotyczącej powrotu do strefy płatnego parkowania 

na ul. Hamerszmita powiedział, że ten temat będzie jeszcze omawiany w szerszym aspekcie.  

 

Jeśli chodzi o aptekę całodobową Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że Miasto wystąpiło z 

prośbą, aby Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa, wypowiedziała się w sprawie 

tego, czy jest za tym, aby wydzierżawić lokal na ul. Kościuszki z obowiązkiem prowadzenia 

apteki całodobowej. Opinia prawna w tym zakresie jest pozytywna. Dodał również, że w 

obiegu prawnym jest teraz uchwała, która jest nierealizowana.  

Następnie przedstawił, jak sytuacja z całodobową apteką wygląda obecnie, gdzie funkcjonuje 

ona w szpitalu a w porze nocnej farmaceuta przyjeżdża i wydaje leki po wcześniejszym 

uzgodnieniu telefonicznym. Jak zaznaczył, chcąc uporządkować tę sprawę są różne opcje – 

można poczekać rok i przygotować przetarg na dzierżawę lokalu. Drugie rozwiązanie to 

kompetencja Rady Miejskiej – uchylić poprzednią uchwałę i zrobić nowy grafik aptek. 

Dodał, że najlepszym rozwiązaniem byłoby wprowadzenie mechanizmu dopłat do aptek, 

które prowadziłyby działalność nocną. Były kierowane prośby do Ministerstwa Zdrowia, aby 

wprowadzić zmiany w prawie farmaceutycznym, jednak nic takiego się nie stało. Jak 

zaznaczył, według niego w sytuacji, w jakiej jest teraz Miasto, trzeba poczekać na upływ 

terminu dzierżawy i przygotować nową umowę z obowiązkiem prowadzenia apteki 
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całodobowej. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odnośnie tematu zgłoszonego przez 

powiedział, że jeśli chodzi o temat opieki wytchnieniowej długoterminowej, który poruszył 

Zbigniew Roman De-Mezer, to w ubiegłym roku MOPR złożył zapotrzebowanie na dzienną 

opiekę wytchnieniową. Było to zapotrzebowanie na środki finansowe z przeznaczeniem na 20 

osób na 4,8 tys. godzin rocznie. Na jedną osobę przypada limit 240 godzin rocznie. W tej 

chwili z opieki dziennej korzysta 10 osób a z relacji MOPR-u wynika, że opiekunowie osób 

niepełnosprawnych chętnie korzystają z takiej możliwości.  

Przypomniał również, że był pomysł i złożony został też projekt na centrum opiekuńcze. 

Natomiast koszty tego centrum i ostatnie wymogi konkursowe wskazywały, że byłaby to 

wielomilionowa inwestycja, która nie wiadomo nawet w jaki stopniu byłaby 

wykorzystywana. Z tych planów Miasto się wycofało. Dodał, że od 2-3 lat w DPS jest 15 

wolnych miejsc a tendencja jest stała. Wobec tej sytuacji Miasto doszło do wniosku, że 

można by było połączyć interesy DPS-u i budżetu miasta, co oznacza, że w oparciu o wolne 

miejsca w DPS można by było zorganizować całodobową opiekę wytchnieniową. To, co 

Miasto musi zrobić, żeby sytuacja stała się faktem a opiekunowie mogli korzystać z pomocy, 

jest to opieka na maksymalnie 14 dni. Żeby takie rozwiązanie zadziałało Miasto musi 

wystąpić do Wojewody o wyłączenie 1 miejsca i jesienią zostanie złożony wniosek o 

przydział środków finansowych i o funkcjonowanie tego rozwiązania. Zaznaczył, że 

podpisanie umowy zazwyczaj jest w lutym, więc jeśli wszystko dobrze pójdzie opiekunowie 

osób niepełnosprawnych będą mogli skorzystać z tej możliwości w przyszłym roku.  

 

Jeśli chodzi o pytanie Marioli Karpińskiej odnośnie wyników z egzaminów ósmoklasistów i 

maturalnych Roman Rynkowski powiedział, że cieszy go, że radni dostrzegają poprawę 

szczególnie jeśli chodzi o wyniki klas ósmych. Potwierdzają to również analizy dokonane 

przez Miasto. Jeśli chodzi o Łomżę i Białystok, Suwałki mają jeszcze trochę do zrobienia, ale 

systematycznie próbują gonić szczególnie Łomżę.  

Natomiast jeśli chodzi o wyniki matur powiedział, że jest zaskoczony. Wyniki końcowe będą 

znane we wrześniu, kiedy uczniowie, którym się nie powiodło przystąpią do egzaminów 

poprawkowych. Na dzisiaj wiadomo, że w I LO i w III LO jest zdawalność jest na poziomie 

100%. Dodał, że trzeba powiedzieć o wynikach matury międzynarodowej, która była 

przeprowadzona w I LO. Jak zaznaczył wyniki były dużo powyżej średniej krajowej.  

Podkreślił, że kiedy porównuje się na dziś wyniki średnie to są one wyższe niż w Łomży i 

miastach w regionie, jednak do wyników osiągniętych w Białymstoku jeszcze trochę brakuje.  

 

Michał Buczyński – Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej odnośnie pytania zadanego 

przez radnego Adama Ołowniuka powiedział, że na dzień dzisiejszy sytuacja jest bardzo 

napięta a Spółka jest wciąż pod presją tego, co dzieje się na rynkach energetycznych świata. 

Dodał, że już po pierwszych doniesieniach prasowych, że może zostać narzucone embargo, 

Spółka rozpoczęła bardzo intensywne poszukiwanie surowców i jest obecna na każdej 

platformie zakupowej, jeśli chodzi o paliwo węglowe i bierze udział w aukcjach 

organizowanych przez Polską Grupę Górniczą, ma też podpisaną umowę ramową ze Spółką  

PGE Paliwa, która odpowiada z ramienia rządu na import drogą morską.  
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Michał Buczyński podkreślił, że widoczna jest bardzo duża luka, jak powstała na rynku 

węglowym po tym, jak surowce energetyczne z Rosji przestały być sprowadzane do Polski. 

Jak powiedział, objawia się to dwojako – bardzo ograniczoną podażą tych surowców oraz 

bardzo wysokimi cenami.  

Jak powiedział, jeszcze dwa lata temu wyłoniony w przetargu dostawca dostarczał węgiel za 

217 zł, w ubiegłym roku było to ok. 380 zł za tonę, natomiast w tym roku ceną są na poziomie 

1600-1700 zł, co jest bardzo dużym wysiłkiem finansowym dla Spółki.  

Podkreślił, że na dzień dzisiejszy wygląda, że Spółce nie grozi katastrofa, jak to jest w 

niektórych firmach w kraju. Na dzień dzisiejszy magazyn paliwa jest zbudowany na tyle, aby 

starczyło do końca lutego, natomiast cały czas trwają poszukiwania dostawców paliwa na 

końcówkę sezonu grzewczego. 

Zaznaczył, że widoczne są silne wpływy sytuacji na rynku energetycznym i tego, co się dzieje 

za wschodnią granicą. Jak powiedział, podaż biomasy ze wschodu jest już na zerowym 

poziomie a w związku z tym ceny bardzo mocno poszybowały w górę. Jeszcze niedawno za 

tonę paliwa biomasowego Spółka płaciła ok. 180 zł a  tej chwili cena na poziomie 500 zł nie 

jest wygórowana, ponieważ przy ograniczonej podaży bardzo ciężko zaopatrzyć się w paliwo 

dobrej jakości.  

Dodał, że Spółka robi wszystko, aby kaloryfery w zimie były ciepłe, jednak trzeba liczyć się z 

podwyżką cen za usługi PEC-u, ponieważ nie jest możliwa realizacja tych wszystkich 

obowiązków, które ciążą na Spółce w obecnej sytuacji rynkowej przy zachowaniu 

dotychczasowych cen. 

Dodał, że na okres letni Spółka wygasiła działalność polegającą na produkcji energii 

elektrycznej w kogeneracji. Ciepło na potrzeby produkcji ciepłej wody użytkowej 

realizowane jest przy użyciu kotłów biomasowych z uwagi na nieco niższe ceny biomasy 

aniżeli węgla. Są to oszczędności, żeby móc zapewnić rezerwę mocy, która pozwoliłaby 

zachować ciągłość produkcji  w miesiącach zimowych, ponieważ klientów przybywa. 

Zaapelował przy tym o oszczędzanie energii cieplnej, ponieważ jest to też jeden ze sposób 

zmierzenia się z zaistniałą sytuacją.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że mając wiedzę w zakresie 

przygotowań czynionych przez PEC do zimy, chciałby uspokoić mieszkańców, że Miasto robi 

wszystko, aby mieszkania były ciepłe. Dodał, że sytuacja  w mieście nie jest taka zła, jak w 

niektórych ciepłowniach, w których magazyny świeca pustkami.  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach powiedział, że w 

odniesieniu do tematów zgłoszonych przez Adama Ołowniuka, jeśli chodzi o latarnie 

oświetleniowe było sporo awarii na północy miasta. Potwierdził, że faktycznie w nocy 

latarnie nie świeciły, za to świeciły w dzień, ale nie ma żadnej innej metody, żeby znaleźć 

miejsce uszkodzenia, jak włączyć oświetlenie. Na odczucie mieszkańców, że coś jest nie tak z 

oświetleniem miała też wpływ realizacja inwestycji na skrzyżowaniu ul. Reja i 

Szczęsnowicza, jak również na skrzyżowaniu Podhorskiego i Papieża Jana Pawła II. 

Wytłumaczył, że w ramach tych dwóch inwestycji były wykonywane przyłącza wraz z 

wymianą szaf oświetleniowych. Wytłumaczył, że ZDiZ uporał się już z wszystkim awariami 

związanymi z wymianą szaf oświetleniowych, natomiast trzeba mieć na uwadze, że instalacje 
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na niektórych ulicach leżą od kilkudziesięciu lat, czasami też ulegają awariom.  

Jeśli chodzi o ustawienie ławki, zapewnił, że zostanie ona zamontowana w najbliższych 

dniach po uzgodnieniu z radnym dokładnej lokalizacji.  

W temacie przejść dla pieszych i budowy sygnalizacji świetlnych Tomasz Drejer powiedział, 

że wszystkie sygnalizacje świetlne w mieście, które są nowo budowane są wyposażone w 

akomodację, czyli włączanie świateł jest w większości sterowane poprzez kamery.  

Przyznał, że faktycznie na niektórych skrzyżowaniach występuje taka sytuacja, że trzeba 

poczekać na zielone światło, mimo że nie ma innych uczestników ruchu. Dodał, że 

sygnalizacje świetlne też ulegają awarii i takie sytuacje się zdarzają.  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach, jeśli chodzi o temat 

zgłoszony przez radnego Bogdana Bezdzieckiego, czyli organizację ruchu przy CH „Plaza” 

przy posesjach prywatnych za budynkiem centrum handlowego powiedział, że obowiązuje 

tam organizacja ruchu, która od kilku lat nie była zmieniana. Dodał, że pomysłowość 

kierowców jest na tyle duża, że potrafią odwrócić znaki, jednak w dniu dzisiejszym, wróciły 

do pierwotnego ustawienia, zgodnego z organizacją ruchu. Dodatkowo zostały one 

przykręcone do słupa, aby uniemożliwić ponowne ich odwrócenie. Zaznaczył, aby 

mieszkańcy, którzy zauważą takie sytuacje zwracali się do Straży Miejskiej lub Policji. 

Na koniec Tomasz Drejer powiedział, że jeśli chodzi o temat drogi zgłoszony przez 

Zbigniewa Romana De-Mezera, że ta droga będzie utrzymywana w przejezdnym stanie do 

czasu jej remontu. Zapewnił, że delikatny remont zostanie wykonany wciągu dwóch tygodni, 

jednak podkreślił, aby mieszkańcy nie spodziewali się, że nawierzchnia będzie równa i trwała, 

ponieważ nie ma takiej technologii, żeby takie betonowe nawierzchnie, nie demontując tych 

płyt całkowicie, naprawić trwale i skutecznie. 

 

Ad pkt. 25 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że następna sesja 

planowana jest 28 września br. Przypomniał, że po zakończeniu sesji w sali 146 odbędzie się 

posiedzenie Komisji Statutowej.  

Następnie przekazał zaproszenie na wydarzenie sportowe zaplanowane na 13-14 września, 

czyli Memoriał Siatkarski im. J. Gajewskiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk zaprosił na rozgrzewkę przed Festiwalem 

Filmowym Wajda na nowo, w ramach której na bulwarach odbędzie się projekcja filmu 

„Czarna dama”. Następnie zaprosił na święto miasta – Jarmark Kamedulski, które 

zaplanowano 6 i 7 sierpnia. Kolejno zaprosił na Festiwal Wajda na nowo.  

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XLVIII sesję Rady 

Miejskiej podziękował gościom, Prezydentom, Skarbnikowi oraz radnym za uczestnictwo, 

aktywny udział i kulturę wypowiedzi.  



34 
 

 

Na tym protokół zakończono.      

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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